
Protokół Nr LXXVI

z  sesji  Rady  Miejskiej  w  Staszowie,  która  odbyła  się  w  dniu 3  listopada  2022  roku w  sali

konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Staszowie.                

W sesji wzięło udział 18 radnych na ogólną liczbę 21 radnych (lista obecności w załączeniu do

protokołu – zał. nr 1).

Radni nieobecni: Pani Anna Karasińska, Pan Jacek Piwowarski, Pan Mirosław Bernyś.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Pan Leszek Kopeć – Burmistrz Miasta i Gminy Staszów;

Pani Ewa Kondek – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Staszów,

Pani Henryka Skowron – Skarbnik Miasta i Gminy Staszów,

Pan Sławomir Mikula – Sekretarz Miasta i Gminy Staszów.

Pan Grzegorz Józefów – Dyrektor Regionalny AESCO Group Sp. z o.o. w Warszawie.

Ad. 1    

Pan Ireneusz Kwiecjasz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie dokonał otwarcia sesji,

stwierdził quorum i powitał zebranych. 

  Ad. 2

Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie przedstawił proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 25 października 2022 r.

4. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) udzielenia przez Gminę Staszów pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu – projekt
nr 600/22,

b) emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – projekt nr 604/22,

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2022 – 2035 –
projekt nr 605/22,

d)  wprowadzenia  zmian  w  budżecie  Miasta  i  Gminy  Staszów  na  2022  rok  –  projekt  
nr 606/22,

e) uchwalenia Programu współpracy Gminy Staszów z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami,  o  których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok – projekt nr 601/22, 

f)  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Staszów  –  projekt  
nr 602/22,
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g) ustanowienia służebności przejścia i przejazdu przez nieruchomość stanowiącą własność
Gminy Staszów – projekt nr 603/22.

5. Wolne wnioski, w tym:

- informacja Burmistrza Miasta i Gminy Staszów z działalności za okres od 17.10.2022 r. do
31.10.2022 r.

6. Zamknięcie sesji.

Nie zgłoszono wniosków, uwag do porządku obrad.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Ireneusz  Kwiecjasz  poddał  pod

głosowanie porządek obrad, który został jednogłośnie przyjęty (obecnych było 16 radnych). 

Ad. 3

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  protokołu  z  sesji  z  dnia 25  października  2022  r. i  przyjęli  go

jednomyślnie (obecnych było 17 radnych). 

         Ad. 4 a

Pan  Grzegorz  Klimek  –  Kierownik  Wydziału  Inwestycji  i  Planowania  Przestrzennego

odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  przez  Gminę  Staszów  pomocy  finansowej

Powiatowi Staszowskiemu - projekt nr 600/22.

Radni nie podjęli dyskusji.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 18 radnych) podjęła

Uchwałę nr LXXVI/607/2022

(w załączeniu do protokołu).

      Ad. 4 b

Pani  Henryka  Skowron  –  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Staszów  odczytała  projekt  uchwały  

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – projekt nr 604/22.

Radny Hubert Gawłowicz poprosił o przedstawienie informacji w zakresie zasadności  i kosztów

uruchomienia  emisji  obligacji  oraz  skutków  obciążenia  budżetu  gminy  w  latach  przyszłych.

Ponadto wniósł  o wyjaśnienie kwestii  zapisu § 1 ust  2 projektu uchwały tj.:  ,,Emisja obligacji

nastąpi poprzez propozycję nabycia skierowaną do jednego adresata”.

Przewodniczący Rady Ireneusz Kwiecjasz udzielił głosu Panu Grzegorzowi Józefów dyrektorowi

regionalnemu AESCO Group, która to firma przygotowała projekt związany z emisją obligacji  

w gminie Staszów.
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Pan Grzegorz Józefów na wstępie swojej wypowiedzi poinformował, iż celem emisji obligacji jest

spłata  wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań  z  tytułu  zaciągniętych  kredytów  i  pożyczek  oraz

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu. Obligacje mogą być przeznaczone na inwestycje,  

a także na wcześniej zaciągnięte zobowiązania. Wykupy obligacji należy ująć w ogólnym poziomie

zadłużenia i także w rozkładach kolejnych lat. Co do zasady obligacje nie są brane na mocy ustawy

prawa zamówień publicznych, a dzięki temu są elastyczniejsze, jeżeli chodzi o spłatę, więc jest to

pierwsza zasadnicza różnica, co do kredytu. Biorąc kredyt jest ustalony harmonogram spłat i należy

go spłacać zgodnie z harmonogramem. W przypadku emisji obligacji ustalany jest termin wykupu,

ale gdyby coś się zmieniło i była potrzeba przesunięcia spłaty i zmiany harmonogramu to jest to

możliwe, przy kredycie nie, więc obligacje są bezpieczniejsze i łatwiej je spłacić. Nadmienił, iż

przy założeniu,  że wskaźnik Wibor będzie na poziomie 3, 4 %,  koszty obsługi będą  kosztować ok.

8 mln zł  przy wykorzystaniu 27 mln zł. Pokreślił, iż w 27 mln zaplanowane jest 7 mln zł na spłatę

wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań  tytułu  zaciągniętych  kredytów,  w  związku  z  czym  

20  mln  zł  pozostaje  na  realizacje  budżetu.  Na  zakończenie  swojej  wypowiedz  zachęcał  do

skorzystania  z  przedstawionego  rozwiązania,  z  jakiego  korzysta  wiele  samorządów.  Dodał,  iż

emisja obligacji to bardzo nowoczesna forma kredytu. 

Radny Kryspin Bednarczyk zasugerował, aby do projektu uchwały wprowadzić zapis dotyczący

informowania  Rady  Miejskiej  o  każdej  dokonywanej  czynności  wynikającej  z  obrotu  emisji

obligacji.

Burmistrz  Leszek  Kopeć  odpowiedział,  iż  jakiekolwiek  podejmowane  czynności  w  zakresie

obrotu emisji obligacji, będą odwzorowane w przedkładanych projektach budżetowych. W związku

z czym nie widzi zasadności wprowadzenia dodatkowych zapisów o które wnosił radny Kryspin

Bednarczyk. Następnie odniósł się do zasadności uruchomienia procedury emisji obligacji przez

gminę Staszów. Poinformował,  iż celem emisji obligacji jest  finansowanie wydatków bieżących 

i  inwestycyjnych, spłatę wcześniej  zaciągniętych zobowiązań,  pokrycie kosztów inwestycyjnych

współfinansowanych  ze  środków  Unii  Europejskiej. Nadmienił,  iż  gmina,  aby  się  rozwijać

potrzebuje  środków  finansowych  przede  wszystkim  na  wkład  własny  niezbędny  do  realizacji

inwestycji.  Nadmienił,  iż  emisja  obligacji  jest  dla  gmin  korzystniejszym  mechanizmem  od

zaciągania pożyczek czy kredytów. Dodał także, że jeżeli gmina Staszów chcąc dalej inwestować

jak w dotychczasowym tempie i dalej rozwijać gminę to nie ma innego wyjścia jak przystąpić do

emisji obligacji. Jest to jedyna droga dalszego rozwoju. W związku, z czym zwrócił się do radnych

Rady Miejskiej o podjęcie uchwały w tym zakresie.
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Nie podjęto dalszej dyskusji.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska przy 14 głosach za i  3 głosach wstrzymujących się (obecnych było 17 radnych)

podjęła

Uchwałę nr LXXVI/608/2022

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 4 c

Pani  Henryka Skowron  odczytała  projekt  uchwały  w sprawie   zmiany Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Miasta i Gminy Staszów na lata 2022 – 2035 – projekt nr 605/22.

Radni nie podjęli dyskusji.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 15 radnych) podjęła

Uchwałę nr LXXVI/609/2022

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 4 d 

Pani Henryka Skowron przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie

Miasta i Gminy Staszów na 2022 rok – projekt nr 606/22.

O zabranie głosu wniósł  radny Hubert Gawłowicz, który odniósł się do zwiększenia dochodów

budżetu Miasta i Gminy Staszów ma 2022 rok w dziale: 853 ,,pozostałe zadania w zakresie pomocy

społecznej”  w  związku  z  otrzymanymi  środkami  z  Funduszu  Przeciwdziałania  Covid-19  na

finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem Covid-19 na

wypłatę rekompensat i dodatków do źródeł ciepła w kwocie 3 873 960,00 zł. Poprosił o udzielenie

informacji w zakresie wartości złożonych wniosków przez mieszkańców gminy na zapotrzebowanie

na  wypłatę  dodatku  węglowego.  Radny  wysunął  zapytanie  z  uwagi  na  pismo  od  Wojewody

Świętokrzyskiego,  które  trafiło  do  samorządów  w  województwie  świętokrzyskim,  z  którego

wynika,  że pieniądze  otrzymane z ministerstwa stanowią tylko  15 % zapotrzebowania.  Zapytał

więc,  czy  są  to  wystarczające  środki  jakie  gmina  otrzymała   na  pokrycie   tych  wypłat. 

Wyjaśnień  na  powyższe  zapytania  udzieliła Pani  Ewa  Kondek  –  Z-ca  Burmistrza  Miasta  

i  Gminy w Staszowie. Poinformowała,  iż na chwilę obecną nie udzieli  odpowiedzi w zakresie

kwoty z  wpływających wniosków, ponieważ cały czas  one wpływają.  Dodała,  iż  na  podstawie

wniosków,  gmina zgłasza zapotrzebowanie. Natomiast jeżeli chodzi o pismo, o którym wspomniał
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radny zostało ono w dniu dzisiejszym wycofane przez Wojewodę Świętokrzyskiego z uwagi na

zawarte w nim błędy formalne.

Radni nie podjęli dyskusji.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 16 radnych) podjęła 

Uchwałę nr LXXVI/610/2022

(w załączeniu do protokołu).   

Ad. 4 e 

Pani Ewa Kondek – Z-ca Burmistrza Miasta  i  Gminy Staszów przedstawiła  projekt  uchwały  

w sprawie  uchwalenia Programu współpracy Gminy Staszów z organizacjami pozarządowymi oraz

podmiotami,  o  których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok – projekt nr 601/22. 

Radni nie podjęli dyskusji.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było  radnych) podjęła

Uchwałę nr LXXVI/611/2022

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 4 f

Pan Sławomir Mikula – Sekretarz Miasta i Gminy Staszów odczytał projekt uchwały w sprawie

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Staszów – projekt nr 602/22.

Radni nie podjęli dyskusji.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.

Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 15 radnych) podjęła

Uchwałę nr LXXVI/612/2022

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 4 g

Pani  Agnieszka  Gilbert  -  Kierownik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Geodezji  

i Rolnictwa  odczytała projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejścia i przejazdu

przez nieruchomość stanowiącą własność Gminy Staszów – projekt nr 603/22. 

Radni nie podjęli dyskusji.

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie.
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Rada Miejska jednomyślnie (obecnych było 17 radnych) podjęła

Uchwałę nr LXXVI/613/2022

(w załączeniu do protokołu).

Ad. 5 

W wolnych  wnioskach radny  Hubert  Gawłowicz poprosił  o  informację  na  jakim etapie  jest

sprawa dotycząca remontu schodów przy ul. Komisji Edukacji Narodowej w Staszowie, które są

częściowo  wyremontowane  a  pozostała  część  niewyremontowana  jest  w  zakresie  Spółdzielni

Mieszkaniowej.  Następnie odniósł  się  do zakończonych postępowań przetargowych w zakresie:

renowacji  terenu  Golejowa,  przebudowa  kortów  tenisowych  przy  Szkole  Podstawowej  nr  3  

w Staszowie oraz odbiór i transport odpadów komunalnych na obszarze miasta i gminy Staszów 

w 2023 roku. Poprosił Burmistrza o przedstawienie  planów w zakresie realizacji tych zadań. 

Radny Zdzisław Brzyszcz  zgłosił interpelacje w następujących sprawach: zamontowania dwóch

lamp  na  ul.  Poziomkowej  w  Staszowie,  oczyszczenie  kanału  rzeki  Czarnej  w  Staszowie,

zamontowania  lampy  oświetleniowej  przy  garażach  przy  ul.  Kolejowej  w  Staszowie  oraz

wyremontowanie chodnika znajdującego się przy ul. Parkowej w Staszowie (pełna treść zgłoszonej

interpelacji została zamieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej UMiG Staszów – Kadencja

Rady Miejskiej 2018–2023 – Interpelacje Radnych wraz z odpowiedziami).

Radny Kryspin Bednarczyk zapytał, kto będzie zajmował się dystrybucją węgla na terenie gminy

Staszów.

Burmistrz Miasta i  Gminy Staszów Leszek Kopeć  odniósł się do zapytania radnego Huberta

Gawłowicza dot. częściowego remontu schodów przy ul. Komisji Edukacji Narodowej w Staszowie

i wyjaśnił, iż schody, które są na terenie gminy są planowane do realizacji wraz z wymianą barier

obustronnych.  Dodatkowo  zostanie  wykonana  pochylnia  dla  wózków  inwalidzkich.  Natomiast

jeżeli  chodzi  o  wiaty  śmietnikowe,  które  znajdują  się  na  terenie  gminy,  ale  są  własnością

Spółdzielni Mieszkaniowej również zostaną wymienione na nowe. Zaznaczył, iż wszystko co jest

po stronie gminy zostanie wykonane. Następnie udzielił informacji w zakresie realizacji zadań dot.

rewitalizacji terenu Golejowa. Poinformował, iż do chwili obecnej  były ogłoszone dwa przetargi. 

Z uwagi na zakres ujętych wartości prac złożonych ofert przekraczały możliwość zgromadzonych

środków w budżecie gminy przetargi nie zostały rozstrzygnięte. Poinformował również, iż Premier

Mateusz  Morawiecki  na  prośbę  samorządów  wystosował  propozycję  ponownej  realizacji
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wniosków, których nie udało się zrealizować ze względu na wysokie koszty. Jeżeli chodzi o kort

tenisowy  przy  Szkole  nr  3  w  Staszowie  poinformował,  iż  na  chwilę  obecną  gmina.  Po

rozstrzygnięciu  przetargu  przystąpi  do  podpisania  umowy z  wykonawcą.  W zakresie  realizacji

przetargu na odbiór i transport odpadów komunalnych na obszarze miasta i gminy Staszów w 2023

r.,  wyjaśnił,  iż  na  chwilę  obecną  trwa  weryfikacja  dokumentacji  przetargowej.  W  kwestii

przedłożonych  interpelacji  przez  radnego  Zdzisława  Brzyszcza  dot.  zamontowania  lamp na  ul.

Poziomkowej  w  Staszowie  wyjaśnił,  iż  prowadzi  starania  w  zakresie  pozyskania  środków

finansowych, aby przystąpić do działań związanych z realizacją zadania. W zakresie wyczyszczenie

kanału rzeki Czarnej wyjaśnił, iż odpowiedzialnym za utrzymanie kanału są Wody Polskie. Dodał,

iż radny otrzymał odpowiedź w tej sprawie i stanowisko się nie zmieniło. Ponadto poinformował, iż

kompleksowe udrożnienie rzeki Czarnej nastąpi w 2023 roku. Jeżeli chodzi o remont chodnika przy

ul. Parkowej w Staszowie poinformował, iż na chwilę obecną były wykonywane  prace polegające

na  poprawie  nawierzchni,  uzupełnianie  ubytków itp.  Natomiast  prace  o  które  wnioskuje  radny

wymagają to opracowania stosownej dokumentacji, wówczas gmina przystąpi do ubiegania się o

dofinansowanie  na  realizację  przedmiotowego  zadania.  Odnosząc  się  do  zapytania  radnego

Kryspina Bednarczyka w sprawie dystrybucji węgla poinformował, iż ustawa o dystrybucji węgla

przez samorządy już obowiązuje, jednak na chwile obecną czekamy na wejście w życie ustawy

węglowej.  Dodał  również,  iż  gmina  oczekuje  na  wskazanie  Spółki  sprzedającej  mieszkańcom,

miejsca odbioru i ostateczne wytyczne. Wówczas gmina rozpocznie działania zmierzające do jego

dystrybucji. 

Ponownie  zabrał  głos  radny  Zdzisław  Brzyszcz  i  poprosił  Burmistrza  o  pilne  potraktowanie

interpelacji złożonych przez niego na dzisiejszej sesji. 

Do powyższego odniósł się  Burmistrz Leszek Kopeć odpowiedział  radnemu, iż odpowiedź na

dzisiejsze  interpelacje otrzyma w formie pisemnej. Następnie przedstawił informację z działalności

za okres od 17 października 2022 roku do 31 października 2022 roku, w tym przedstawił obecnie

realizowane  zadania  inwestycyjne  (w  załączeniu  do  protokołu).  Poinformował  również

o  utrudnieniach w ruchu w dniach 5-7.11.2022 r. na ulicach Towarowej i Kościuszki z uwagi na

prowadzanie robót związanych z układaniem masy ścieralnej nawierzchni co utrudni korzystanie  

z ww. ulic w tych dniach.

         Ad. 6

Pan Ireneusz Kwiecjasz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Staszowie podziękował za udział

w sesji, po czym zamknął jej obrady. 
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Na tym protokół zakończono.

      Czas trwania sesji od godz: 12:50 do godz:14:40.    

      Protokolant:  Przewodniczący

       Marlena  Janowska               Rady Miejskiej w Staszowie

                                           ( - ) Ireneusz Kwiecjasz
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